



# Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk  
samarbeid i indre Oslofjord

## REFERAT NR. 1, 2023 - MILJØOVERVÅKINGSUTVALGET

TID / STED: 31.1.2023, KL. 13:00– 14:30 / TEAMS

### Til stede:

Knut Bjørnskau, (leder), Nordre Follo  
Anita Borge, vannområde PURA  
Toril Giske, Oslo (VAV)  
Stein Fredriksen, UiO  
Ingvild Tandberg, vannområde Indre Oslo Vest  
Estrella Fernandez, Viken  
André Staalstrøm, NIVA  
Justyna Danuta Krajczyk Blikset, BYM  
Hilde Johansen, VEAS  
Line Kristin Haug, sekretær, Oslo (VAV)  
Wenche Eikrem, NIVA  
Louise Valestrand, NIVA  
Kristin Jenssen Sola, Asker (sak 1 og 2)  
Håvard Hornnæs, Statsforvalteren  
Øystein Fure Mæhlum, Ås

### Forfall:

Gro Angeltveit, Bærum

Saknr.		Ansvar og frist
1.	<b>Godkjenning av referat og dagsorden.</b> Det er mangler i teams-mappen til utvalget. Line retter opp. Knut ønsker å ha filene vedlagt i innkallingen.	Line
2.	<b>Prosjektmandat; utarbeidelse av informasjon som skal være med i en søknad om tillatelse etter forurensningsloven til drift av avløpsanlegg (utslippstillatelse).</b> <ul style="list-style-type: none"><li>Kristin delte en presentasjon, se sakspapirer. Se sakspapirer for mandat (ikke endelig versjon). Det stilles spørsmål ved bruk av vifteformen.</li><li>Det er noen uavklarte punkter. Det ble skrevet et møtereferat. Line sender ut etter møtet.</li><li>Utrykt ønske om å inkludere forurensingsregnskap. Gjøres av flere, dog ikke av alle og ikke med samme metode. Beregning av klimagassutslipp ønsker de også å se på, for å utvikle en metodikk. Tidsramme: ser for seg å gå frem til 2025. Kommunene skal dokumentere på et helt annen nivå enn det som har vært tidligere. Det bør avklares raskt hvordan vi jobber videre.</li></ul>	Kristin



# Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk  
samarbeid i indre Oslofjord

	<p><i>Få til et møte med Miljødirektoratet (Mdir) så snart som mulig, gjerne med Statsforvalteren og med Frode/ Kristin. Dette bør tas så fort som mulig, det haster med å få avklaring på plass.</i></p>	
3.	<p><b>Gjennomført evaluering 12.01.23 av anskaffelsen miljøovervåkning-programmet</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Ble gjennomført en evaluering. Det ble gjort en ryddejobb i anskaffelsen. Uten opsjoner i denne omgangen. Det var 2 tilbydere, lært at vi må være tidligere ute for å tiltrekke oss flere. Dyreplankton er lagt til i overvåkningsprogrammet. Fornøyde med å ha Oslo kommune som bistår med det juridiske. Savner nye koder på stasjonene. Noe å ha in mente til neste gang? NIVA skeptiske til å endre koder.</li></ul>	Knut
4.	<p><b>Gjennomført oppstartsmøte 19.01.23 med NIVA; miljøovervåknings-programmet</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Rippet med ny organisasjon: Prosjektleder Andre, Prosjektassistent Louise og prosjektkoordinator Annette. Oppdatering av for å samkjøre dyre- og planteplankton, som skal gi merverdi til prosjektet. Akvaplan har dyreplankton. Endring med næringsalter.</li><li>• NIVA skal lage en oversikt for kommende år med ca. datoer. Det skal leveres nå snarlig – og sendes ut når den er klar.</li></ul> <p><i>Ønskelig at NIVA formulerer ønskete endring i et notat. NIVA sender ut årsplan for tokt 2023.</i></p>	Knut
5.	<p><b>Ferrybox-presentasjon</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Se presentasjon i Teams-gruppen for detaljer. Konsoll tas en runde på styret.</li><li>• Spørsmål om nedetid? Minimalt. NIVA er på båten annen hver måned, må regelmessig vaske sensorer. Color line ligger dog i dokk 2 uker hvert år.</li><li>• Innspill om at det kobles bedre sammen med annen overvåkningsprogrammet. Det påpekes at det har vært tilgang til dette side via nettsider tidligere. Det ble stoppet pga. brannmuren på color line. Dette skal opp igjen, og Fagrådet er veldig interessert i holdes oppdatert om status her.</li></ul>	Wenche, NIVA



# Fagrådet

for vann- og avløpsteknisk  
samarbeid i indre Oslofjord

	<i>NIVA undersøker status og holder Fagrådet orientert.</i>	
<b>6.</b>	<b>Status for fjorden</b> NIVA viste til den siste toktrapporten, som også ligger på <a href="#">Fagrådets nettsider</a> .	NIVA
<b>7.</b>	<b>Eventuelt</b> <ul style="list-style-type: none"><li>Brev fra Mdir. Se vedlegg i sakspapirer/teams. NIVA og Mdir diskuterer med modeller. NIVA ønsker å kombinere det beste av to verdenen. Riktig og viktig å holede dialog med Mdir fremover.</li></ul> <i>Line følger opp dialogen med Mdir.</i>	